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Voorwoord  
 
Inmiddels is het een traditie. Ter afronding van het jaar maken wij als fractie een jaarverslag, zodat u 
een overzicht krijgt van de zaken waar we ons mee bezig hebben gehouden. 
 
Het afgelopen jaar stond voor een groot deel in het teken van corona. Onze vergaderingen, zowel van 
de fractie als van de gemeenteraad, waren vooral online. Niet optimaal, maar we zijn blij dat het werk 
op deze manier kon doorgaan. 
 
In dit jaarverslag blikt ieder fractielid terug op dossiers waar we ons voor ingezet hebben, en dat 
geeft een goed beeld van de breedte van het politieke werk. Jeugdzorg, armoedebeleid, opvang van 
daklozen, de ontwikkeling van het WFC, sociaal ondernemen, onderwijs, de energietransitie, natuur, 
biodiversiteit en landbouw, wonen: het komt allemaal langs. En dat laat gelijk het mooie van de 
gemeentepolitiek zien. Het gaat ons allemaal aan, het gaat over ons dagelijks leven in onze eigen 
leefomgeving. 
 
Onze speerpunten zijn de leidraad in de keuzes die we maken. We willen ons inzetten voor een 
samenleving waar iedereen meetelt, met het oog op de toekomst van onze kinderen en gericht op een 
duurzame levensstijl. 
 
Micha 6 vers 8 is een belangrijke wegwijzer voor ons. Zo zoeken we samen naar het goede voor Ede: 
“...je weet wat de Heer van je wil. Niets anders dan recht te doen, trouw te betrachten en nederig de 
weg te gaan van je God.” 
  
Namens de fractie wens ik u veel leesplezier. Uiteraard 
kunt u ons altijd mailen of bellen als u vragen of 
opmerkingen heeft over de inhoud van het jaarverslag 
of andere zaken die spelen! 
 
Cora Otter-Van den Bosch  
Fractievoorzitter 
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Voorzitter Simcha Looijen 
 
Voor het bestuur was 2020 een tussenjaar. De 
voorbereidingen voor de gemeenteraadsverkiezingen 
beginnen langzaamaan, de echte hectiek ontbreekt 
nog. Zo is er een selectiecommissie aangesteld, 
bestaande uit Chris Papjes, Jolanda Nooteboom en 
Aldert van Eck. Ook zijn de voorbereidingen getroffen 
voor het Proeflokaal dat begin 2021 van start gaat en 
waarvan we hopen dat het nieuwe namen oplevert 
voor de kandidatenlijst. In het najaar zijn met alle 
raadsleden en de wethouder voortgangsgesprekken 
gevoerd door het bestuur. 
 
Het ledenaantal groeide rustig verder. Aan het einde 
van het jaar stond de teller op 520 leden. Ironisch genoeg was een actie waarbij leden van de 
coalitiepartijen protesteerden tegen de Moria-deal waarschijnlijk verantwoordelijk voor de grootse 
groei. 
 
Het bestuur besloot als gevolg van de coronacrisis om de ledenvergadering in maart 2020 te 
schrappen. Een tweede ledenvergadering in het najaar kon ook niet doorgaan, omdat er na een 
rustige zomer nieuwe maatregelen van kracht werden. De stukken en besluiten zijn vervolgens per 
mail aan de leden voorgelegd ter goedkeuring. De plannen om in Lunteren meer leden te mobiliseren 
kwamen als door de corona-uitbraak niet goed van de grond. 
 
In het bestuur deden zich afgelopen jaar twee mutaties voor. Aldert van Eck stopte na vijf jaar trouwe 
dienst als voorzitter. Zittend bestuurslid Simcha Looijen volgde hem op. Willem van der Kooij nam de 
vrijgekomen plek in. 
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Terugblik op het politieke jaar 2020 
Door fractievoorzitter Cora Otter- 

Van den Bosch 
 
Persoonlijke gegevens 
Naam:    Cora Otter 
Adres:  van Balverenweg 95A 6721 ZV 

Bennekom 
Telefoon:   06 58 91 05 25 
E-mail:    cora.otter@ede.nl 
Raadslid sinds:  sinds 27 maart 2014, fractievoorzitter sinds 1 januari 2016. 
Twitter:   @coraotter 
Portefeuilles:  Openbare orde & Veiligheid - Maatschappelijke ondersteuning -  

Armoedebeleid & schulden - Jeugdzorg - Financiën - World Food Center 
(WFC) 

Fractietaken:  Fractievoorzitter, Lid Presidium, coalitie-overleg 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2020 voornamelijk bezig gehouden? 

Armoedebeleid 
In ons verkiezingsprogramma in 2018 hebben we aandacht gevraagd voor armoede.  
‘Armoede leidt vaak tot sociale problemen, slechtere schoolprestaties bij kinderen en levert veel stress 
op. Om dit te voorkomen moet maximaal worden ingezet op preventie en vroegsignalering. Gezinnen 
met kinderen verdienen hierbij extra aandacht.’  
In Ede kennen we goed armoedebeleid: Inwoners met een inkomen tot 130% van het sociaal 
minimum kunnen meedoen aan allerlei regelingen, zoals een collectieve ziektekostenverzekering, 
regelingen om mee te kunnen doen met sport en cultuur, kinderen die naar de brugklas gaan krijgen 
via de gemeente een fiets en laptop enz. Mooie regelingen die we graag in stand willen houden. Op 
het moment dat er in het sociaal domein bezuinigd moet worden, wordt in de gemeenteraad vaak ook 
weer naar ons armoedebeleid gekeken. Als ChristenUnie zetten we ons doorlopend in om die 
regelingen te behouden. 
 
Een voorbeeld van onze inzet voor minima: Op het moment dat een mondkapjesplicht werd 
aangekondigd, hebben we vragen gesteld aan het college van B en W of zij bereid waren om 
inwoners die onder de minimaregelingen vallen, gratis duurzame (wasbare) mondkapjes re 
verstrekken. Mondkapjes hoeven niet heel duur te zijn, maar als je weinig te besteden hebt, is 20 of 
30 euro een aanslag op je budget. Daar is positief op gereageerd, en in aanloop naar de 
mondkapjesplicht zijn ze inderdaad beschikbaar gesteld door de gemeente. Zo kunnen ook inwoners 
met de smalle beurs veilig deelnemen aan de samenleving. 
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Kerken in coronatijd 
Vanwege de coronamaatregelen zijn de mogelijkheden om kerkdiensten te bezoeken beperkt 
geworden. De meeste kerken in Ede zijn direct in maart overgestapt naar online diensten, waarbij een 
klein aantal mensen aanwezig kon zijn. Maar kerk-zijn is meer dan een online dienst volgen. Het is 
samen zingen, samen bidden, elkaar ontmoeten. De ChristenUnie heeft daarom gevraagd of kerken in 
de buitenlucht diensten mogen houden. Daar is een positieve reactie op gekomen: vergunning 
aanvragen is niet nodig, een melding bij de gemeente volstaat. In de zomerperiode hebben veel 
kerken gebruik gemaakt van deze regeling, mooi om op deze manier direct resultaat te zien van onze 
inzet. 
 

Taken voor de fractievoorzitter 
Als fractievoorzitter ben ik uiteraard allereerst ‘gewoon’ raadslid voor de ChristenUnie. Maar daar 
komen andere taken bij: 

 lid van het presidium (maandelijks overleg fractievoorzitters met de voorzitter van de raad, de 
burgemeester) 

 lid werkgeverscommissie (de raad is ‘werkgever’ van de griffier en de medewerkers van de griffie) 
 deelnemen aan coalitie-overleg. De coalitie, bestaande uit de 5 wethouders en 5 fractievoorzitters 

van de fracties ChristenUnie, CDA, GemeenteBelangen, VVD, GroenLinks, komt maandelijks bij 
elkaar om lopende zaken te bespreken en de voortgang van het bestuursakkoord te monitoren. 

 formeel en informeel overleg met de fractievoorzitters van de coalitie. 
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Terugblik op het politieke jaar 2020 
Door raadslid Daan Weststrate 
 
Persoonlijke gegevens 
Naam:   Daan Weststrate 
Adres:   Sint Hubertus 7, 6713 JN Ede  
Telefoon:  06 27 35 85 85 
E-mail:   daan.weststrate@ede.nl  
Raadslid sinds: 08 mei 2014 
Twitter:   @daanweststrate  
Instagram:  @daanweststrate 
Portefeuilles: Studenten & Jongeren - Onderwijs - Economie en Arbeidsmarkt – Regio 

Foodvalley - World Food Center (WFC) - Levendig Centrum / Ede Visie 2030 - 
Verkeer & vervoer   

Fractietaak: Fractiesecretaris - Lid Regiocommissie Foodvalley 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2020 voornamelijk bezig gehouden? 

Gezondheidscentrum Bellestein 
In de maand april werd er in de gemeenteraad gesproken over het bestemmingsplan wat de komst 
van het nieuwe gezondheidscentrum bij winkelcentrum Bellestein mogelijk maakt. De discussie ging 
nu vooral over de verkeerssituatie rond het nieuwe gezondheidscentrum en de verkeersafwikkeling 
van het (vracht)verkeer richting de westzijde van het terrein voor met name de leveranciers van de 
daar gevestigde winkels. Mijn insteek in het debat was dat het gezondheidscentrum er zonder al te 
veel vertraging zou komen maar met een zo veilig mogelijke variant van de verkeersafwikkeling. Voor 
de ChristenUnie was het zoeken naar een andere weg zodat het vrachtverkeer niet meer door de 
doorgaande route zou hoeven te rijden. Wij waren dan ook groot voorstander van een variant met 
extra veiligheidsmaatregelen rondom de oversteek zoals de op- en afrit aan de Kastelenlaan. Op 9 
april jl. keurde de gemeenteraad het daarvoor benodigde bestemmingsplan unaniem goed. Na 12 jaar 
lijkt er dan eindelijk een besluit genomen te worden. De ChristenUnie is blij dat er nu duidelijkheid 
komt voor de gebruikers, de bezoekers en cliënten en de wijk. Zonder dat er straks nog vrachtverkeer 
voor het nieuwe gezondheidscentrum voorrijdt. 

Wees loyaal – koop lokaal 
Lokale ondernemers hebben het zwaar. Winkels worden door de coronacrisis en de bijbehorende 
maatregelen veel minder bezocht, bedrijven krijgen nauwelijks opdrachten en wijzelf houden de hand 
op de knip. Producten worden nog wel besteld, maar vaak niet bij de lokale ondernemer. De 
ChristenUnie wil iedereen blijvend oproepen om vooral lokaal inkopen te doen. Samen met collega-
raadsleden Niek van den Brink en Sandra Kooij heb ik aandacht gevraagd voor de lokale 
ondernemer(s): "Mocht je niet naar de winkels toe kunnen of willen, bekijk dan even de site van een 
lokale ondernemer. Veel ondernemers bieden nu ook online hun diensten aan of bezorgen aan huis. 
Neem een minuutje extra en laat bol.com even links liggen." Voor de horeca in Lunteren maakten we 
onderstaand overzicht om thuis op te hangen. Onderstaande advertentie lieten we in de Lunterese 
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Krant plaatsen met de oproep: steun, als u kunt, de komende weken de volgende restaurants en 
cafetaria’s door af en toe bij hen te bestellen. 
 

 
 

Studenten en jongeren tijdens coronaperiode 
De bijzondere tijd die het corona-virus met zich meebrengt, houdt al heel wat maanden aan. Waar we 
in maart dachten dat het wellicht voor de zomervakantie wel weer zou afnemen, neemt het in het 
nieuwe cursusjaar alleen maar een grotere omvang aan. Studeren in coronatijd: hoe ga je daar als 
student mee om? Om op deze vraag antwoord te krijgen, ging ik samen met fractievolger Arie 
Barendrecht met studenten in gesprek over de belemmeringen in het wonen en studeren in Ede. 
Vragen die ik beantwoord wilde krijgen, waren: Hoe is het om nu om te studeren? Wat is het verschil 
om in Ede op kamers te zitten met een jaar geleden? Hoe volg je het onderwijs? Wat mis je in deze 
situatie het meest? We blijven graag in contact met jongeren en studenten in Ede om te horen hoe zij 
deze periode ervaren, waar ze tegenaan lopen, wat goed gaat, enz.  
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Werkbezoeken, een zomerstage of ondernemerstour 
Als raadslid ben ik afgelopen jaar weer veel op bezoek geweest. Een werkbezoek of een kop koffie 
drinken als kennismakingsbezoek is goed voor het leggen van relaties, het onderhouden van 
netwerken en opdoen van informatie. Zo hebben we als fractie tijdens het zomerreces enkele 
bezoeken afgelegd i.h.k.v. een zogenaamde #zomerstage. In deze weken heb je net wat meer tijd om 
even wat uitgebreider in een onderwerp of dossier te verdiepen of met iemand uit het werkveld mee 
te lopen en op een andere manier ervaringen op te doen. Zo ben ik ‘op stage geweest’ bij de 
Binnenstandsmanager van Ede Centrum en heb enkele bedrijfsbezoeken meegelopen met een 
accountmanager Economie. Van het ene bezoek komt al snel weer een volgend bezoek… Een goede 
reden om hier volgend jaar mee door te gaan. 
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Terugblik op het politieke jaar 2020 

Door raadslid Dirjanne van Drongelen 

 
Persoonlijke gegevens 
Naam:   Dirjanne van Drongelen 
Adres:   Asakkerhof 39, 6718 ZR  Ede 
Telefoon:  06 40 10 40 10  
E-mail:   dirjanne.van.drongelen@ede.nl  
Raadslid sinds:  29 januari 2015 
Twitter:   @DirjannevD 
Facebook:   @dirjanne.vandrongelen 
Instagram:  dirjannevd 
Portefeuilles: Jeugdzorg - Maatschappelijke ondersteuning - Participatie, integratie & 

asielbeleid - Onderwijs - Openbare orde & veiligheid - Arbeidsparticipatie & 
inkomen 

 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2020 voornamelijk bezig gehouden? 

Aanpak dakloosheid  
Eind vorig jaar werd halsoverkop een noodopvang voor dak- en thuislozen gerealiseerd. Een pilot die 
uiteindelijk op 1 augustus van dit jaar stopte. Vanaf toen werden we weer meer geconfronteerd met 
mensen die in het bos, en op andere plekken die daar niet voor bedoeld zijn, moesten slapen. Omdat 
de Maatschappelijke Opvang vol was of dat geen passende oplossing bleek. Omdat het er, na 
meermaals aandringen, niet naar uitzag dat er snel een nieuwe oplossing zou komen, hebben we in 
oktober een voorstel ingediend voor de realisatie van een alternatief van de noodopvang. Deze is 
inmiddels geopend in het oude restaurant van Pizza&Pizza op het Kazerneterrein. Daarmee is de 
aanpak van dakloosheid in Ede niet klaar, maar het is voor nu wel een hele belangrijke stap.  
Ondertussen zijn verschillende organisaties en initiatieven al die tijd doorgegaan met het goede werk 
dat ze doen om deze mensen van een warme maaltijd, een deken, een luisterend oor en meer te 
voorzien. Ik denk aan de Soepfiets, Ontmoeten & Verbinden, Pastor Max,  Zin op Zondag en dan 
vergeet ik er mogelijk nog een aantal. Afgelopen zomer heb ik in het kader van onze #cuzomerstage 
met een aantal meegedraaid. Het is hartverwarmend om te zien hoe er, mede dankzij de inzet van 
vrijwilligers, een structurele bijdrage geleverd wordt aan de ondersteuning van deze mensen.  
 
Coalition of the Willing 
Het kan u niet zijn ontgaan dat er zich aan de randen van Europa een humanitaire ramp voltrekt. Het 
vluchtelingenkamp Moria brandde af en het nieuwe kamp is nog slechter dan dat het was. De 
landelijke politiek boog zich meermaals over de vraag wat we vanuit Nederland konden doen. Maar 
wat we lokaal konden doen deden we. In maart hebben we het college gevraagd zich positief uit te 
spreken over de bijdrage die Ede zou kunnen leveren aan de opvang van vluchtelingenkinderen uit 
kamp Moria. Het college voelde daar weinig voor, omdat dit volgens hen niet aan de orde was. Achter 
de schermen voerden we overleg met verschillende partijen. Zo konden we uiteindelijk namens een 
meerderheid van de partijen een voorstel doen om ons als Ede aan te sluiten bij de Coalition of the 
Willing. De motie werd aangenomen en Ede werd de 172ste gemeente die gehoor gaf aan de oproep 
van drie hulporganisaties om ons als gemeenten te verenigen en het Rijk te laten weten dat we met 
elkaar van betekenis kunnen zijn voor deze kinderen. De noodkreet van de organisaties 
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(VluchtelingenWerk Nederland, Defence for Children en Stichting Vluchteling) is gericht op de opvang 
van 500 alleenstaande kwetsbare kinderen. Dat is nog geen 3 kinderen per gemeente die zich hier 
positief over uit heeft gesproken. Op het moment dat ik dit schrijf is er nog geen kind naar Nederland 
gehaald en dat raakt me. Maar dat er in Ede een politieke meerderheid is gevonden om deze kinderen 
op te vangen als Den Haag in actie komt stemt me hoopvol. 
 
Kandidaat Tweede Kamer  
In oktober werd de conceptkandidatenlijst voor de Tweede Kamerverkiezingen van 17 maart 2021 
bekend gemaakt. Op 21 november werd deze op het digitale partijcongres door de leden vastgesteld. 
En op die lijst sta ik op plek 10. Toen ik 7,5 jaar geleden betrokken raakte bij de lokale politiek was 
alles wat daar gebeurde nieuw voor me. Inmiddels realiseer ik me: politiek is van ons allemaal. Het is 
mijn ambitie dat dit meer zo ervaren wordt en daar zie ik een taak voor mij. Door midden in de 
samenleving te staan, toegankelijk te zijn en gewone woorden te blijven gebruiken. Ik heb de kans 
gekregen om via deze weg mijn bijdrage te kunnen leveren aan de samenleving. En die bijdrage wil ik 
graag blijven leveren. Zowel als het gaat om de dakloze die in een tentje in het bos van Ede slaapt als 
om de manier waarop de asielprocedure is ingericht en de inburgering van nieuwkomers vorm wordt 
gegeven. 
 
Ik voel me vereerd met plaats 10 op de kandidatenlijst en zie met enthousiasme uit naar wat gaat 
komen. Alhoewel mijn inzet natuurlijk gericht is op een hoger doel: een samenleving waarin we 
omzien naar elkaar, aandacht hebben voor wat écht belangrijk is en zoeken naar het goede voor alle 
mensen. Daarin ben ik als persoon maar een middel. 
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Terugblik op het politieke jaar 2020 
Door raadslid Bram van der Beek 
 
Persoonlijke gegevens  
Naam:    Bram van der Beek 
Adres:    Piet Smithof 17, 6711 XR Ede  
Telefoon:   06 17 67 86 70  
E-mail:    bram.van.der.beek@ede.nl  
Twitter:   @bram_beek  
Raadslid sinds:   29 maart 2018  
Portefeuilles:  Woningmarkt - Duurzaamheid - 

Natuur & landschap, groenbeheer - Ruimtelijke ordening & Milieu 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2020 voornamelijk beziggehouden?  

Biomassa 
Het jaar begon en eindigde voor mij met vragen stellen over biomassa. Dat is niet heel gek, want dit 
jaar was er ook in het nationale nieuws veel aandacht voor biomassa. Vaak ontbreekt daar de nuance, 
of plakken mensen de misstanden van elders op de situatie hier in Ede. Zo stellen mensen terecht 
vragen over de biomassacentrales die in woonwijken staan of over houtkap die ze tijdens een 
wandeling tegenkomen. Onze fractie is dit jaar ondersteunt door een lid dat onderzoek deed naar de 
Edese biomassa. Afgelopen jaar zijn we erachter gekomen dat we de Edese centrales ruimschoots aan 
de wettelijke normen voldoen, maar ook dat de wettelijke controlemogelijkheden wat beperkt zijn. Als 
fractie zetten we ons allereerst in voor een transparante informatievoorziening. Gewoon openbare 
rapporten die weergeven wat de herkomst van de biomassa is, meetrapporten en een overzicht van 
incidenten. Een deel van dat soort informatie is welliswaar openbaar, maar moeilijk te verkrijgen. Het 
is een onderwerp wat we regelmatig bespreken, en er staat ook een recent blog op onze website met 
de resulatten van ons eigen onderzoek. Voor begin volgend jaar staat een herziening van de 
samenwerkingsovereenkomst met het warmtebedrijf op de agenda, dus ook in een volgend 
jaarverslag zullen we kunnen terugblikken op de ontwikkelingen.  

Energiebesparing  
Naast biomassa was de hele energietransitie ook een onderwerp wat afgelopen jaar vaak in de raad 
besproken is. Het begint hierbij bij ons allemaal persoonlijk: Hoe kunnen we minder spullen en 
energie gebruiken en zo onze roofbouw op de aarde verminderen. Ik merk dat vrijwel iedereen het 
ermee eens is, maar blijkbaar kijkt iedereen naar zn buren. En het is ook erg lastig en pijnlijk, we 
leven in een wereld die ons aanmoedigd om telkens meer te willen. We zien dat energiebesparing bij 
de gemeentelijke gebouwen en de verduurzaming van het gemeentelijk wagenpark voorspoedig 
verloopt. Als u goede ideeën heeft hoe we als gemeente onze inwoners meer kunnen stimuleren tot 
energie en grondstofbewust gedrag, dan hoor ik graag van u. 
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Zonnepanelen en windmolens 
De doelstelling voor het aantal zonnepanelen op dak worden ruimschoots overtroffen. We gaan op dat 
vlak hard. Fijn, want dat is de meest logische plaats voor zonnepanelen. We weten wel dat die bij 
lange na niet voldoende zijn voor onze enorme energiehonger te stillen. De raad heeft dus vrij breed 
doelstellingen voor zonneparken en windmolens aangenomen. Maar we hebben een jaar achter de rug 
waar we wat ons betreft veel hebben gesproken over dit onderwerp, maar niet de juiste vooruitgang 
hebben gezien. Wat onze fractie betreft moeten deze technieken worden ingezet ter versterking van 
de biodiversiteit. Maar moeten we ook actief bekijken hoe we ze kunnen combineren met bijvoorbeeld 
onze sterke agrarische sector. We hebben goede hoop dat we volgend jaar, met een nieuwe 
wethouder die dit ook voor ogen heeft, hier ook echt kwalitatief aan de slag kunnen gaan. De 
Binnenveldse Energie Startegie is een mooi teken van dat onze eigen inwoners ook voor zo’n 
zorgvuldige richting willen kiezen. 

Minima kunnen investeren in zonnepark 
Op de valreep van 2020 was er ook goed nieuws op zonnepark gebied: de energiecoöperatie vroeg 
via de gemeente een lening bij de Bank Nederlandse gemeenten. Zo wil de coöperatie het voor 
mensen die weinig te besteden hebben mogelijk te maken om te investeren in hun zonnepark aan de 
Meikade. Wij zien dat de energietransitie de verschillen tussen groepen mensen vergroot. Het is ook 
ongelooflijk lastig om het anders te doen. Vandaar dat we als ChristenUnie heel erg blij waren met dit 
initiatief en ons inzetten voor meer van dit soort intiiatieven die de energietransitie koppelen aan 
andere maatschappelijke uitdagingen. Ook hiervoor houd ik me warm aanbevolen als u ideeën heeft! 

Meer zelfbouw 
Nederland heeft een sterke traditie dat projectontwikkelaars woningen bouwen, die daarna worden 
gekocht door de toekomstige bewoner. We merken er wel de nadelen van: een prejctontwikkelaar is 
geneigd om iets te bouwen wat makkelijk verkoopbaar is, en extra investeringen in maatregelen die 
bijv. lagere lasten of een duurzamer huis opleveren zullen minder makkelijk gekozen worden. Dit 
terwijl onze woningmarkt op de toekomst moet worden voorbereid en het daarom nodig heeft dat er 
andere woningen worden toegevoegd. Bijvoorbeeld woningen voor mensen die langer thuis willen 
blijven wonen of kleinere woningen omdat de gemiddelde grootte van een huishouden afneemt. We 
hebben ons in 2019 hardgemaakt voor meer ruimte voor groepen mensen die zelf willen bouwen. Dat 
beleid moest wel nog worden uitgewerkt, en dat zou dit jaar gebeuren. Helaas is die uitwerking 
vertraagd, heowel we er meermaals aandacht voor hebben gevraagd. De nieuwe wethouder neemt dit 
onderwerp onder zn hoede, we beegrepen bij onze kennismaking dat hij zelf in een dergelijk huis 
woont. Dus we hopen dat dit betekent dat we volgend jaar ook snel meters kunnen maken. 
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Stikstof en grote projecten 
Dit was ook het jaar dat de stikstofcrisis ervoor zorgde dat veel nieuwe projecten niet konden 
doorgaan. Er kon nog wel een oplossing gevonden worden voor de aanleg van de Parklaan: die wordt 
nu grotendeels eenbaans. De aanleg is inmiddels begonnen. Ik moet zeggen dat ik het eerst aanzicht 
eerst wel wennen vind. Maar ik hoop dat de doorstroming uiteindelijk verbeterd. Voor de vernieuwing 
van het stationsgebied zijn de ontwerpen klaar; veel belovend en we hopen dat het station dan ook 
echt een mooi visitekaartje kan worden. Er wordt nu een aannemer gezocht, dus we hopen dat we in 
2021 ook een planning en een bouwstart kunnen meemaken. Wat betreft noodzakelijk woningbouw in 
bijvoorbeeld Otterlo zien we dat op het gemeentehuis alles uit de kast wordt gehaald om dit ondanks 
de stikstofbeperkingen toch mogelijk te maken. We hopen dat dit in volgend jaar pok kan leiden tot 
een oplossing. Tegelijk beseffen we ons heel goed dat dit niet een regeltjesprobleem is. De 
achtergrond is dat we onze natuur te zwaar belasten. We zijn blij dat op natuurherstel, biodiversiteit, 
natuurinclusief bouwen en klimaatadaptatie gebied er ook echt een serieuze werk is gemaakt van die 
kant van het verhaal. 

Gebiedsvisie de Ginkel 
Vrijwel iedere Edenaar kent de Ginkel. Is het niet van de Airborn in september, dan wel vanwege een 
wandeling of een fietstocht. Het is een van de meest bekende natuurgebieden die Ede heeft. We zien 
we dat dit gebied onder druk staat, zo ongeveer alles wat je kan bedenken gebeurt daar: van 
oefeningen van defensie, landelijke evenementen, een hondenlosloopgebied tot landbouw. En in 
corona tijd versterkt de drukte ook nog een flink. Maar naast al die functies is het gebied zeer uniek 
wat natuurwaarde betreft. Een nieuwe visie met zorgen dat de balans in dit gebied terugkomt en 
versterkt wordt. We hebben ons ingezet voor goede natuurdoelen en een natuurinclusieve landbouw.  
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Terugblik op het politieke jaar 2020 
Door raadslid Niek van den Brink 
 
Persoonlijke gegevens  
Naam:    Niek van den Brink  
Adres:    Hegelstate 5, 6716 SL Ede 
Telefoon:   (06) 40 99 32 94  
E-mail:    niek.van.den.brink@ede.nl  
Twitter:   @niekvandenbrink  
Raadslid sinds:   17 mei 2018  
Portefeuilles:  Duurzaamheid - Food & gezonde 

levensstijl – Recreatie & Toerisme - Regio Foodvalley - Verkeer & vervoer - 
Infrastructuur - Woningmarkt – Natuur & landschap, groenbeheer 

 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2020 voornamelijk bezig gehouden?  

Biodiversiteit 
In Ede hebben we sinds 2019 het ‘programma biodiversiteit’. In 2020 is Ede begonnen met het 
bekalken van de Ginkelse heide. Het is namelijk gebleken dat door de verzuring van de grond er te 
weinig kalk aanwezig is. Dit leidt ertoe dat de biodiversiteit onder druk staat. Sommige plantensoorten 
hebben hier last van. Ook krijgen vogels moeite om gezonde jongen groot te brengen. Kalk is nodig 
voor de vogels. Als de jongen te weinig kalk binnen krijgen, zakken ze door hun pootjes en gaan 
voortijdig dood. Men heeft ontdekt dat het zorgen voor extra kalk bijdraagt aan gezondere vogels. 
Daarom zijn helikopters over de heide gevlogen die schelpgruis hebben uitgestrooid. Nu begint het 
grote monitoren: herstelt de natuur met deze ingreep ook op grote schaal? Het is triest om te zien wij 
moeite hebben om goed voor de natuur te zorgen. Tegelijkertijd zijn er ook goede oplossingen voor 
handen. Niet alleen het bekalken van de heide is zo’n goede oplossing. We kunnen bijvoorbeeld bij 
bouwprojecten rekening houden met de aanwezige natuur en daar het ontwerp op aanpassen. Zo 
kunnen we bijvoorbeeld met het bouwen van huizen woonruimte creëren voor mens en dier. 
Bijvoorbeeld door het creëren van nestkasten voor vogels in gevels. Hoe tof is dat?! Natuurinclusief 
bouwen heet dat. In 2019 heb ik namens de ChristenUnie een motie ingediend voor een 
puntensysteem voor natuurinclusief bouwen. Deze motie werd aangenomen en in maart 2020 werd 
het beleid gepresenteerd. Inmiddels zijn we bijna een jaar verder en zien we nog wisselend resultaat 
van dit beleid. In sommige plannen lijkt het puntensysteem toegepast te zijn, in andere niet. Nu komt 
onze controlerende taak als raad om de hoek kijken: voeren we het beleid wel goed uit? Wordt 
vervolgd… 

Sociale huur 
Het aandeel sociale huurwoningen van de totale woningvoorraad in Ede daalt nog steeds. Waar we in 
de jaren 90 nog bijna 30% aan sociale huurwoningen hadden, is dit vandaag de dag teruggelopen 
naar 19%. De ambities van het bestuursakkoord (22% handhaven) zijn daarmee ver uit zicht. Dit 
baart mij grote zorgen. De vraag naar deze woningen is immers niet afgenomen. De wachttijden 
groeien. De grootste reden voor het tekort aan sociale huurwoningen is de beperkte 
investeringsruimte van Woonstede. Door een andere begrotingssystematiek heeft woonstede het in 
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2020 voor elkaar gekregen om meer nieuwbouwwoningen in te plannen de komende jaren. Dat is een 
stap vooruit. Maar het is nog niet genoeg. Binnenkort bespreken we plannen voor flexwoningen. We 
kunnen met flexwoningen in korte tijd een hoop kleine verplaatsbare woningen plaatsen in onze 
gemeente. Ook dat gaat helpen om de ergste druk op de wachtlijsten enigszins te verminderen. We 
hopen daarnaast dat een nieuw kabinet de verhuurdersheffing gaat afschaffen zodat Woonstede het 
aantal woningen kan bouwen die nodig zijn. Zo niet, dan moeten we er wat mij betreft over nadenken 
of we als gemeente een woonbedrijf moeten opzetten. 
 
Doelgroepenverordening 
We willen ervoor zorgen dat ook marktpartijen meer sociale huurwoningen gaat realiseren en blijvend 
voor een lage prijs gaat verhuren. Om dit te bereiken werken we op dit moment aan de 
doelgroepenverordening. In de doelgroepenverordening  wordt bepaald voor welke doelgroep 
opgeleverde nieuwbouwwoningen (in de segmenten sociale huur, middeldure huur en sociale koop) 
bedoeld zijn. De doelgroep wordt gedefinieerd aan de hand van het inkomen. Hierdoor is beter 
gewaarborgd dat goedkopere woningen ook daadwerkelijk terecht komen bij de doelgroepen die er 
qua inkomen het beste bij passen. Daarnaast wordt in de doelgroepenverordening de 
instandhoudingstermijn bepaald. Woningen mogen voor een langere periode niet boven een huurprijs 
uitkomen zodat bij verhuizingen de woning weer voor een laag bedrag kan worden aangeboden aan 
de volgende bewoner. We kunnen hiermee zorgen dat de juiste mensen in aanmerking komen voor 
de goedkopere woningen maar daarmee zijn nog niet alle problemen voorbij. Als we te weinig van dit 
soort woningen bijbouwen, komen maar weinig mensen in aanmerking voor een goedkope woning. 
Daarom moeten we erop blijven toezien dat bij elke planontwikkeling substantieel gebouwd wordt 
voor deze doelgroep. 
 
Doorstroming binnen sociale huurwoningen 
Om ideeën op te doen voor doorstroming binnen de sociale huursector ben ik samen met Dirjanne 
van Drongelen op bezoek geweest bij de wooncorporatie in Wageningen. Daar hebben ze een 
ouderenproject waarmee ouderen het gemakkelijker wordt gemaakt om de keuze te maken om hun 
gezinswoning te verlaten voor een seniorenwoning op maat. Ouderen kunnen met voorrang reageren 
op woningen met het label ‘ouderenproject’. Daar komt bij dat de ouderen hun huidige huurprijs 
kunnen behouden. Dit betekent dat zij er niet op achteruit gaan qua maandelijkse huurkosten. Bij 
reguliere aanbiedingen van woningen wordt er een huurprijs gevraagd die vaak veel hoger ligt. Dat 
werpt een drempel op. Ouderen die daadwerkelijk verhuizen via dit project kunnen rekenen op een 
maand gratis huur, of een kleine verbouwing in het nieuwe huis om de woning snel ‘eigen’ te maken. 
De woning die vrij komt na vertrek van de oudere(n) komt beschikbaar voor een gezin. In de 
gemeenteraad het woord ‘doorstroming’ veel in de mond wordt genomen. Soms wordt het woord 
‘wooncarrière’ gebruikt. Het beeld wat daarbij geschetst wordt is dat mensen doorstromen van huur 
naar koop, of van goedkope koop naar dure koop. Groter, luxer, comfortabeler.  
 
Echter, deze route is lang niet altijd voor iedereen weggelegd. Zeker binnen de huursector is er een 
grote groep die niet zomaar kan doorstromen. Als we doorstroming dan toch willen bereiken, moeten 
we ook met ideeën komen om dit mogelijk te maken. Het ouderenproject in Wageningen is een 
dappere poging om deze doorstroming op gang te brengen. Daar waar ouderen daadwerkelijk kiezen 
voor een seniorenwoning, zie je een keten aan verhuizingen ontstaan: een gezin kan eindelijk een 
beetje groter wonen en zij laten weer een klein appartementje achter voor de starter… Binnenkort 
bespreken we de plannen voor doorstroming. Ik ben voornemens om dit voorbeeld van Wageningen 
in te brengen bij onze eigen planontwikkeling. 
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Goedkope koopwoningen 
De ChristenUnie is blij dat de raad in 2020 heeft besloten om het product koopgarant aan te bieden. 
Mensen die teveel verdienen voor een sociale huurwoning verdienen soms ook weer te weinig om een 
huis te kunnen kopen. Deze mensen vallen tussen wal en schip. Denk dan aan een juf of meester die 
een paar dagen werkt op een basisschool. Je verdient teveel voor een sociale huurwoning, maar je 
kunt niet zo makkelijk aan een hypotheek komen voor een rijtjeshuis. Woningen die verkocht worden 
middels koopgarant worden aangeboden voor een gereduceerde koopsom en zijn beschikbaar voor 
mensen met een inkomen tot €50.000. Woningen die in de markt bijvoorbeeld voor 2,5 ton verkocht 
kunnen worden, worden met korting aangeboden. Dan kan een huis voor die mensen voor 2 ton 
aangeboden worden waardoor het voor velen wèl mogelijk wordt om een hypotheek af te sluiten en 
het huis te kopen. Bij een waardestijging of waardedaling wordt de winst of verlies bij verkoop 
gedeeld met de gemeente. De gemeente koopt het huis en verkoopt het weer met korting door aan 
de volgende. Ik zal er in 2021 op toezien dat we in Ede een substantieel aantal woningen gaan 
aanbieden met koopgarant. Want het succes van deze regeling hangt af van hoevéél mensen we 
hiermee kunnen helpen. 
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Terugblik op het politieke jaar 2020 
Door raadslid Sandra Kooij-Van Roekel 
 
Persoonlijke gegevens 
Naam:    Sandra Kooij-Van Roekel 
Adres:  Van Regteren Altenastraat 12,  

6717 WX Ede 
Telefoon:   06 44 83 88 21 
E-mail:    sandra.kooij@ede.nl 
Raadslid sinds:   12 juli 2018 
Twitter:   @SandraKooijRoek 
Portefeuilles: Economie & arbeidsmarkt - 

Arbeidsparticipatie & inkomen - Sport - Cultuur - Food & gezonde leefstijl - 
Recreatie & toerisme - Wijken & buurten, Bestuur & organisatie 

 
Waarmee heb ik mij als raadslid in 2020 voornamelijk bezig gehouden? 

Wijken en buurten 
Het afgelopen jaar stond op veel manieren in het teken van de uitbraak van het coronavirus. We 
zagen veel saamhorigheid en creatieve acties om elkaar te helpen, maar ook eenzaamheid en onrust. 
Corona raakte ons allemaal en niet in de laatste plaats onze jongeren. Daarom heb ik het college in de 
raadsvergadering op 8 oktober gevraagd wat we in Ede met voor jongeren kunnen doen om deze 
periode voor hen op een goede manier in te vullen. Echte overlast in de wijken en buurten moet 
natuurlijk aangepakt worden, maar alle aandacht hiervoor leidt tot onterechte negatieve beeldvorming 
van alle jongeren. Gelukkig werkt de gemeente intensief samen met jongerenwerkers en de jongeren 
zelf en zijn er, met name in de vakanties, veel extra activiteiten georganiseerd. In november is er 
extra subsidie gegeven aan organisaties die met en voor jongeren activiteiten organiseren. Ook in 
handhaving wordt extra geïnvesteerd. Dit kan bijvoorbeeld in de kerstvakantie en met Oud & Nieuw 
veel verschil maken. Veel activiteiten en ontmoetingen vonden op een andere manier plaats. Ook 
burgerparticipatie zag er anders uit. Inloopavonden konden niet doorgaan, maar gelukkig kon er 
schriftelijk en digitaal wel veel contact zijn tussen projectleiders van de gemeente en inwoners. Over 
de uitvoering en evaluatie van de Edese Participatieaanpak ben ik  afgelopen jaar uitgebreid 
geïnformeerd. De ChristenUnie is enthousiast over het betrekken van inwoners bij het lokaal beleid. 
Burgerparticipatie kan echter ook leiden tot meer sociale ongelijkheid, als bijvoorbeeld alleen hoger 
opgeleide inwoners meedenken. Ik blijf de ontwikkelingen ook in 2021 kritisch volgen. 

Gezonde leefstijl 
Er is steeds meer aandacht voor een gezonde leefstijl. Bewegen, gezond eten, sociale contacten en 
financieel gezond zijn versterken je weerbaarheid, ook tegen het coronavirus. Ik heb me het 
afgelopen jaar op verschillende manieren ingezet om een gezonde leefstijl voor de inwoners van 
gemeente Ede te bevorderen.  
In maart heb ik schriftelijke vragen aan het college gesteld over lokale en gezonde voeding op 
bijeenkomsten van gemeente Ede. De ChristenUnie juicht korte voedselketens toe en vindt 
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bewustwording omtrent voedsel, natuur en sociaal ondernemerschap belangrijk. De gemeente kan 
hierin een voorbeeldfunctie vervullen en er gebeurt al veel goeds op dit gebied. Het is een traject van 
een lange adem en we blijven dit volgen en waar nodig stimuleren. Een gezonde leefstijl is meer dan 
het eten van groente en fruit. In november is de Nota Lokaal Gezondheidsbeleid in de gemeenteraad 
besproken. De ChristenUnie is blij met deze nota die inzet op samenwerking tussen veel organisaties 
in gemeente Ede. Om de uitvoering van deze visie nog beter te maken, heb ik een motie ingediend. In 
deze motie vraag ik het college om extra aandacht te geven aan bewegen in de openbare ruimte. Het 
gaat dan niet alleen om speeltuinen, maar om plekken in de wijken en buurten waar verschillende 
generaties samen kunnen sporten, bewegen en elkaar ontmoeten. De motie is aangenomen en in het 
voorjaar van 2021 kunnen we het uitvoeringsplan tegemoet zien. Daarnaast heb ik de motie van de 
SGP om alle speeltuinen in gemeente Ede rookvrij te maken van harte mee ingediend. Tijdens 
behandeling van de Sportvisie Ede op 2 december heb ik aandacht gevraagd voor de kansen die er 
zijn voor samenwerking tussen de gemeente en commerciële sportaanbieders. Bijvoorbeeld in de 
vorm van co-financiering van sportfaciliteiten in de openbare ruimte. Zien bewegen, doet bewegen. 
Buiten sporten kan zo de drempel verlagen om lid te worden van een sportclub of sportschool. Het 
college gaf in haar beantwoording aan hier zeker open voor te staan.  

Sociaal ondernemerschap  
In de raadsvragen over gezonde en lokale voeding heb ik ook aandacht besteed aan het feit dat er in 
het Coalitieakkoord 2018-2022 is afgesproken dat het college sociaal ondernemerschap stimuleert en 
bedrijven op weg wil helpen die een bijdrage leveren aan een samenleving waarin iedereen meedoet. 
Dit geldt natuurlijk niet alleen op het gebied van voeding. De ChristenUnie ziet graag dat er in Ede 
meer ruimte komt voor sociaal ondernemerschap, of ‘ondernemen met impact’. Om die reden heb ik 
contact gezocht met verschillende ondernemers om te horen wat hun ervaringen in gemeente Ede 
zijn. Samen met collega raadslid Daan Weststrate en een Edese ondernemer werk ik aan concrete 
plannen om ondernemers in gemeente Ede met elkaar te verbinden rondom maatschappelijke 
betrokkenheid, zingeving en verantwoord ondernemen. Wordt vervolgd… 

Zomerstage 
Als raadslid ben je natuurlijk niet alleen maar druk met debatten en stemmingen in het raadhuis. 
Contact met organisaties en inwoners vind ik essentieel voor het goed uitoefenen van het 
raadslidmaatschap. Tijdens het zomerreces hadden we hier als fractie meer tijd voor en zijn we in 
tweetallen op zomerstage gegaan. We hebben niet alleen goede gesprekken gehad, maar waar het 
kon ook daadwerkelijk een handje meegeholpen. Ik ben ‘op stage geweest’ bij Zin op Zondag, Youth 
For Christ, Flowmotive, Opella en ReStore. De tijd nemen voor werkbezoeken en echt contact blijft 
voor mij ook de komende tijd een belangrijk, maar vooral ook erg leuk onderdeel van het raadswerk. 
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Kennismaking met fractievolger Annemiek Stam-Hoogstrate 
 
Persoonlijke gegevens  
Naam:   Annemiek Stam  
Adres:   Laan van Kernhem 141, 6718 HR Ede 
Telefoon:  06 21 51 45 30 
E-mail:   annemiek.stam@ede.nl 
Fractievolger sinds:  vanaf 20 juni 2019 tot 10 oktober 2019   
   vanaf 12 november 2020 
Portefeuilles: Bestuur & Organisatie, Financiën, Ruimtelijke Ordening & Milieu, Verkeer & 

Vervoer Infrastructuur, World Food Center (WFC) 
 
Tijdens de besluitvormende vergadering is vanavond Annemiek Stam geïnstalleerd en beëdigd als 
nieuwe fractievolger van de gemeenteraad namens de fractie van de ChristenUnie. Dit is niet voor de 
eerste keer. Al eerder vervulde Annemiek deze functie. Wie is Annemiek en waarom wil zij (weer) 
fractievolger worden? Hieronder stelt Annemiek zich verder aan u voor. 
 
Mijn naam is Annemiek Stam, getrouwd met Niek en we zijn gezegend met vijf kinderen. Al sinds 
2000 wonen we met plezier in onze mooie gemeente. We genieten ervan om de natuur in te gaan 
met wandelschoenen aan of op de mountainbike. Naast de zorg voor ons gezin ben ik docent 
Sociologie op de Christelijke Hogeschool Ede. Na een aantal jaren pionieren en investeren in wijkwerk 
wil ik graag mijn verantwoordelijkheid nemen in de raad. 
 
Afgelopen jaar heb ik de masterclass christelijk-sociaal denken en doen van de ChristenUnie gevolgd 
en minstens zo uitdagend was het meeschrijven aan het verkiezingsprogramma voor de Tweede 
Kamerverkiezingen. Ik schreef mee op thema’s die mijn hart hebben zoals armoede en schulden, 
zorgzame samenleving en integratiebeleid. Dit zijn ervaringen die me extra motiveren om me voor 
deze mooie partij in te zetten. 
 
In 2022 gaat de nieuwe Wet Inburgering in: Een belangrijke taak voor gemeenten die flink wat 
voorbereiding vraagt. Ik wil me er nu al hard voor maken dat 
mensen die inburgeren binnen de gemeente Ede door een 
goede combinatie van taalles, scholing en arbeidskansen 
volwaardige deelnemers worden van onze samenleving.   
 
Van harte welkom om met mij van gedachten te wisselen 
over deze thema’s. Maar ook over cultuur, levendig centrum, 
bestuur en organisatie, sport en natuurlijk wijken en buurten. 
Een samenleving geven we samen vorm. Daar kijk ik naar 
uit!  
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Kennismaking met fractievolger Arie Barendrecht 
 

Persoonlijke gegevens 
Naam:   Arie Barendrecht 
Adres:   Van Hoffenlaan 58, 6721 XG Bennekom 
Telefoon:  06 22 38 35 86  
E-mail:   arie.barendrecht@ede.nl  
Fractievolger sinds: 12 november 2020 
Twitter:   @ArieBarendrecht 
Instagram:  @arie.barendrecht 
Portefeuilles:  Food - Cultuur - Levendig Centrum - Economie - Sport - Wonen 
 
Ik ben Arie Barendrecht (30). Samen met mijn vrouw en dochtertje woon ik in het prachtige 
Bennekom. In het dagelijkse leven ben ik werkzaam als Intensive Care verpleegkundige op de IC's 
van het St. Antonius Ziekenhuis in Nieuwegein en Utrecht. Daarnaast geniet ik er enorm van om 
buiten in de tuin aan de slag te zijn.  
 
Het is een voorrecht om fractievolger te worden voor de ChristenUnie in Ede. Politiek is voor mij niet 
het beleid, al het papier en de vergaderingen. Maar juist om de mens te zien. Opkomen voor een 
ieder die dat zelf niet of in mindere mate kan. Het is een belangrijke taak om het effect van beleid in 
de praktijk te toetsen. En aan te passen als het wringt met de werkelijkheid. Daar wil ik mij de 
komende tijd van harte voor inzetten, om keuzes te maken die de samenleving en schepping tot bloei 
laten komen. Aandacht voor wat echt telt.  
 
Als fractievolger ga ik mijn inzet geven op de dossiers financiën, WMO met bijzondere aandacht voor 
dementie en digitale zelfredzaamheid, studenten & jongeren en mag ik verantwoordelijk zijn voor de 
communicatie en de campagnes voor de Tweede Kamerverkiezingen van 2021 en de 
Gemeenteraadsverkiezingen van 2022. Ik hoop van harte dat u mij benadert als er op deze dossiers 
zaken spelen.  
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Terugblik op het politieke jaar 2020 

Door wethouder Leon Meijer 

 
Persoonlijke gegevens 
Naam:   Leon Meijer  
Wethouder sinds: 08 mei 2014 
Twitter:   @leonmeijer_ 
Portefeuilles: Jeugdzorg & Jeugd - Onderwijs - 

Centrum Jeugd en Gezin & Sociaal 
Teams - Gezondheidszorg - WFC & 
KennisAs Ede-Wageningen - Food - 
Regio FoodValley - Financien - Luchtvaart 

 
Met welke dossiers heb ik mij in 2020 voornamelijk bezig gehouden? 
 

Gezondheidszorg 

Elke vier jaar moet een gemeente een nieuwe beleidsnota gezondheid presenteren. Het beleidsterrein 
‘Publieke gezondheid’ zit sinds 2018 in mijn portefeuille. Toen we eind 2019 de planning voor de 
nieuwe nota opstelden, kwamen we tot de ontdekking dat er sinds 2011 geen nieuwe nota was 
verschenen. Hoog tijd dus voor een nieuwe, nog onwetend wat 2020 ons aan gezondheid risico’s zou 
brengen. In januari belegden we een bijeenkomst met allerhande mensen die in de gezondheidszorg 
werken: huisartsen, thuiszorg, wijkverpleegkundigen, maatschappelijk werk, GGD en mensen van het 
ziekenhuis Gelderse Vallei. Het werd al snel duidelijk dat al deze betrokken mensen een andere 
aanpak zouden willen zien. Niet het bestrijden van ziekten zou centraal moeten staan, maar het 
bevorderen van gezondheid. Alle input werd verwerkt tot een nieuwe nota publieke gezondheidszorg 
die in september door de gemeenteraad werd vastgesteld. We zetten meer in op het bevorderen van 
gezondheid, door bijvoorbeeld roken zoveel mogelijk te ontmoedigen, bewegen te stimuleren en ook 
overmatig alcoholgebruik terug te dringen. Gezond voedsel neemt een belangrijke plaats in. Een van 
de lessen die we inmiddels al uit de corona pandemie kunnen trekken is dat mensen 80% van de 
mensen die uiteindelijk op de IC belanden overgewicht heeft. Door overgewicht werkt het 
immunsysteem slechter en heeft bijvoorbeeld ook een Vaccin minder goede effecten.  

Scholen dicht 

We waren amper aan de nieuwe nota gezondheidsbeleid begonnen toen de Corona pandemie uitbrak. 
Direct nadat in maart bekend werd dat de scholen moesten sluiten, heb ik alle schoolbesturen – 
digitaal – bij elkaar geroepen. Wekelijks en soms zelfs tweemaal per week besprak ik met de 25 
schoolbesturen van Ede hoe de noodopvang vorm kreeg, en of men online onderwijs kon geven. 
Naast het overleg met de scholen startte ik een zelfde wekelijks overleg met de kinderopvang 
organisaties. Scholen hielpen elkaar met het uitlenen van devices, over denomionatie grenzen heen. 
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Kwam een school laptops tekort, dan sprong een andere school bij en ook de gemeente heeft een 
aantal laptops aangeschaft. En verder bood een Edese onderneemster spontaan laptops aan. We 
maakten ons tijdens die eerste lockdown zorgen om kwetsbare kinderen. Kinderen die thuis 
onvoldoende begeleiding kregen met onderwijs, of waar er thuis veel spanningen waren. Onderwijs en 
de gemeente konden elkaar heel snel vinden. Als een leerkracht geen contact kon krijgen met een 
kind of zijn ouders, schakelden we de leerplicht ambtenaren in, die wel in contact kwamen. Kwetsbare 
kinderen mochten naar de noodopvang, zodat ze in een veilige omgeving toch onderwijs konden 
volgen. Toen ik in die periode tijdens een interview zei dat we elk kind in Ede in het oog hadden, was 
dat niet overdreven. Samen met de leerkrachten hadden we alle kinderen op ons netvlies. De 
kinderopvang liep alle gaten dicht. Binnen no-time was er 24 uurs opvang geregeld voor kinderen van 
ouders die in het Ziekenhuis werken. Sommige ambtenaren bleken plots over crisisgaven te 
beschikken. In de app werden de hele dag door vragen beantwoord, over vergoedingen, welke 
kinderen wel en welke niet van de noodopvang gebruik mochten maken etc.  

Nu aan het einde van jaar de scholen opnieuw zijn gesloten, hebben we onze werkwijze weer uit de 
kast gehaald. En hoewel de nieuwe lockdown andere regels kent dan de vorige, zijn ook nu weer de 
kinderopvangorganisaties enorm soepel. Volgens de nieuwe regels kunnen ouders geen gebruik 
maken van de noodopvang als ze geen contract hebben met de kinderopvang. Dat geeft bij 
medewerkers van het ziekenhuis die opeens meer en andere diensten moeten draaien, hoofdbrekens. 
In overleg met de kinderopvangorganisaties mocht ik het ziekenhuis vertellen dat de kinderen van hun 
medewerkers – ook zonder contract – welkom waren bij de Edese kinderopvangorganisaties. Ik heb 
dit jaar mogen ervaren dat in een crisis, Edenaren op allerlei fronten voor elkaar klaar staan.  

Wisselingen in het college 

Zelden moeten in Ede wethouders gedurende een bestuursperiode opstappen. Dit jaar is een grote 
uitzondering op die regel. Collega Wethouder Willemien Vreugdenhil stapte in mei noodgedwongen 
op. In november volgde collega wethouder Lex Hoefsloot nadat zijn GroenLinks fractie hem daarom 
vroeg. Ondertussen is collega wethouder Hester Veltman sinds oktober een aantal maanden afwezig. 
Tot haar en onze schrik is bij haar speekselklierkanker geconstateerd. Ze wordt daarvoor behandeld. 
We hebben goede hoop dat zij begin 2021 haar werkzaamheden weer kan oppakken.  

Deze omstandigheden vragen het nodige van de overgebleven drie wethouders. We hebben alle taken 
onderling verdeeld en het werk zoveel mogelijk door laten gaan. In mijn geval werden mijn 
overleggen met ambtenaren allemaal ingekort naar maximaal een half uur, zodat ik in een dag 
meerdere dossiers kon bespreken en besluiten kon nemen. Plots mocht ik in de raad een 
garantielening voor zonnevelden verdedigen, vragen over onze ICT veiligheid beantwoorden en 
onderhandelen met een bedrijf dat leidingen in onze straten aanlegt. Allemaal zaken die niet tot mijn 
portefeuilles behoren. Gelukkig heeft Ede kundige ambtenaren die een wethouder snel op weg helpen.  
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2020 was op allerlei fronten een bewogen jaar. Op dit moment – aan het einde van 2020 – lopen het 
aantal corona besmettingen sterk op in onze gemeente. Hopelijk gaat het vaccin ons in 2021 
verlichting geven. Maar 2020 heeft ons ook laten zien dat veel Edenaren naar elkaar omkijken. En dat 
zullen we in 2021 nodig blijven hebben.  
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Contactgegevens ChristenUnie Ede 
 
Bezoekadres 
Raadhuis Ede, Bergstraat 4, 6711 DD Ede 
 
Postadres 
Raadhuis Ede, Postbus 9022, 6710 HK Ede 
o.v.v. Raadsfractie ChristenUnie Ede 
 
Wilt u de raadsfractie contacten? 
V.a. 19.30u vergadert de fractie ter voorbereiding op de agenda van de Politieke Dag Ede (PDE) van 
de daaropvolgende donderdag. De agenda voor de komende Politieke Dag Ede kunt u hier vinden: 
https://ede.raadsinformatie.nl/ 
 
Zolang we niet noodzakelijkerwijs digitaal vergaderen beginnen onze fractievergaderingen gewoonlijk 
op maandag om 19:30 uur en vinden deze plaats in onze fractiekamer A403 in het gemeentehuis, 
Bergstraat 4 te Ede. Wilt u contact met de fractie? Dat kan op verschillende manieren: 
 

 Inspreken tijdens één van onze reguliere fractievergaderingen. We maken graag even tijd 
voor u vrij. U kunt daarvoor opnemen met onze fractiesecretaris Daan Weststrate. 

 Schriftelijk of per e-mail kan natuurlijk ook. U kunt uw brief of e-mail sturen naar het 
hieronder weergegeven contactadres.  

 U kunt ons natuurlijk ook bellen. Zie hieronder voor onze gegevens. 
 
Tenslotte, we komen ook graag bij u langs! 
 
Fractiesecretaris 
Naam: Daan Weststrate 
Adres: Sint Hubertus 7, 6713 JN Ede 
Mobiel: 06 27 35 85 85 
E-mail:  daan.weststrate@ede.nl  
 
E-mail aan de hele fractie: christenunie@ede.nl 
Website: www.ede.christenunie.nl  
 
Bestuur van de stichting Fractiviteiten Gemeenteraadsfractie ChristenUnie Ede 
Voorzitter:   Cora Otter-Van den Bosch  
Secretaris:   Daan Weststrate   
Penningmeester:  Bram van der Beek 
Vicevoorzitter:  Dirjanne van Drongelen 
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Bijlage 1: Data en Cijfers 
 
Samenstelling van de fractie 
De gemeenteraadsfractie van de ChristenUnie in Ede bestond op 01-01-2020 uit zes raadsleden aangevuld met 
twee fractievolgers en een fractiemedewerker.  
 
Samenstelling van de raadsfractie van op 1 januari 2020 

 Cora Otter, fractievoorzitter 
 Daan Weststrate, raadslid  
 Dirjanne van Drongelen, raadslid 
 Bram van der Beek, raadslid 
 Niek van den Brink, raadslid 

 Sandra Kooij, raadslid 
 Harry Hindriks, fractievolger (tot 01-11-2020) 
 Jaap Helmond, fractievolger (tot 01-09-2020) 
 Annelies Grandia, fractiemedewerker 

 
Samenstelling van de raadsfractie van op 31 december 2020

 Cora Otter, fractievoorzitter 
 Daan Weststrate, raadslid  
 Dirjanne van Drongelen, raadslid 
 Bram van der Beek, raadslid 
 Niek van den Brink, raadslid 
 Sandra Kooij, raadslid  
 Arie Barendrecht, fractievolger (m.i.v. 12-11-2020) 
 Annemiek Stam-Hoogstrate, fractievolger (m.i.v. 12-11-2020) 
 Annelies Grandia, fractiemedewerker 

 
Toelichting 
Op 17 september 2020 heeft fractievolger Harry Hindriks de gemeenteraad laten weten dat hij zijn functie als 
fractievolger van de ChristenUnie met ingang van 1 november 2020 neer zou leggen. Dit n.a.v. de uitkomsten 
van het onderzoek van AKD naar het besluitvormingsproces rondom zonnepark Nergena. Fractievoorzitter Cora 
Otter reageert op het aangekondigde vertrek van Harry: “In de fractie hebben we Harry leren kennen als iemand 
die zich inzet voor recht en gerechtigheid. Harry heeft de afgelopen jaren veel werk voor de fractie verzet. Zijn 
enorme dossierkennis, met name op het juridische terrein, en zijn jarenlange ervaring als ambtenaar heeft ons 
als fractie veel geholpen. We vinden het dan ook jammer dat hij deze beslissing neemt, maar kunnen deze niet 
anders dan respecteren.”  Na het aangekondigde vertrek van Harry Hindriks en het eerdere afscheid van Jaap 
Helmond heeft de fractie in Arie Barendrecht en Annemieke Stam goede opvolgers gevonden. In dit jaarverslag 
stellen zij zich verder aan u voor. 
 
Fractievergaderingen 
De fractie van de ChristenUnie is in 2020 in principe wekelijks op maandagavond bij elkaar gekomen in een 
fractievergadering. Zodra de coronamaatregelen dit vroegen, zijn we vanaf maart digitaal gaan vergadering. De 
ene week ter voorbereiding op de reguliere Politieke Dagen Ede (PDE) en dan andere keren voor openstaande 
gesprekspunten of standpuntbepalingen.  

Fractiedagen 
De fractie van de ChristenUnie is in 2020 1x bij elkaar gekomen in zogenaamde fractiedagen: op vrijdag 18 en 
zaterdag 19 september hebben we als fractie o.l.v. Ron de Rover verder nagedacht over onze speerpunten en 
onderlinge samenwerking ter voorbereiding op het nieuwe politieke seizoen. 
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Er zijn door de ChristenUnie in 2020 in totaal 7 keer schriftelijke vragen (mede) ingediend 
1. 20200131 Schriftelijke vragen ChristenUnie en D66 m.b.t. Toegang maatschappelijke opvang 

Portefeuille: Sociaal Domein    Ingediend door: Dirjanne van Drongelen (c.s.) 
2. 20200131 Schriftelijke vragen ChristenUnie, GB, VVD en GL m.b.t. Metingen biomassacentrales Ede 

Portefeuille: Ruimtelijke ordening & milieu  Ingediend door: Bram van der Beek (c.s.) 
3. 20200311 Schriftelijke vragen ChristenUnie m.b.t. Gezonde voeding tijdens bijeenkomsten 

Portefeuille: Food & Gezonde levenstijl  Ingediend door: Sandra Kooij 
4. 20200313 Schriftelijke vragen ChristenUnie, GL, PvdA, EdeNu, D66, Fractie Wijnsouw  

m.b.t. Coalition of the Willing (vluchtelingen) 
Portefeuille: Participatie, integratie en asielbeleid Ingediend door: Dirjanne van Drongelen (c.s.) 

5. 20200528 Schriftelijke vragen ChristenUnie m.b.t. betrekken van kinderen en jongeren bij invulling 
maatregelen coronacrisis 
Portefeuille: Studenten & jongeren   Ingediend door: Daan Weststrate 

6. 20200619 Schriftelijke vragen ChristenUnie m.b.t. Hagepreken mogelijk maken 
Portefeuille: Openbare orde & veiligheid  Ingediend door: Cora Otter 

7. 20201021 Schriftelijke vragen ChristenUnie m.b.t. Mondkapjes voor minima 
Portefeuille: Armoedebeleid & schulden  Ingediend door: Cora Otter 

 
Er is door de ChristenUnie in 2020 in totaal 4 keer mondelinge vragen gesteld 
1. 20200220: Mondelinge vragen over het onderhoud bossen en plantsoenen 

Portefeuille: Natuur & Landschap, Groenbeheer Gesteld door: Niek van den Brink 
2. 20200507: Mondelinge vragen over het vervolg opvang dak- en thuislozen 

Portefeuille: Participatie, integratie en asielbeleid Gesteld door: Dirjanne van Drongelen 
3. 20200528: Mondelinge vragen over het proces m.b.t. CPO  

Portefeuille: Woningmarkt    Gesteld door: Bram van der Beek 
4. 20200917: Mondelinge vragen over daklozen - beleidskaders - housing first  

Portefeuille: Participatie, integratie en asielbeleid Gesteld door: Dirjanne van Drongelen 
5. 20201008: Mondelinge vragen over het voorkomen van overlast tijdens Lockdown 

Portefeuille: Wijken & Buurten   Gesteld door: Sandra Kooij 
6. 20201126: Mondelinge vragen over de impact uitstel van wijziging regels rond inburgering 

Portefeuille: Participatie, integratie en asielbeleid Gesteld door: Dirjanne van Drongelen 
7. 20201217: Mondelinge vragen over de uitstoot fijnstof door biomassacentrales  

Portefeuille: Ruimtelijke ordening & milieu  Gesteld door: Bram van der Beek 
 
Overzicht van de ingediende moties en amendementen uit het politieke jaar 2020 
Zie bijlage 2 – overzicht van de ingediende en gesteunde moties en amendementen 
 
Er zijn in 2020 in totaal 3 persberichten verzonden naar de pers 
20200709 Verklaring Bram van der Beek m.b.t. besluitvorming Zonneveld Nergena  
20200917 Harry Hindriks stopt als fractievolger 
20201009 Dirjanne van Drongelen op kandidatenlijst ChristenUnie 
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Bijlage 2:  Overzicht moties en amendementen 
 

Datum A / M Titel Betrokken partijen Raadslid Status 

12-mrt Amendement 
Voor een veilige ontsluiting van winkelcentrum 

Bellestein 
D66, SGP, CU, GL, BB, EN, PvdA, DKE, 

FW Bram van der Beek Aangenomen 
11-jun Motie Speelbeleidsplan D66, CU, GB, BB, PvdA, FW Niek van den Brink Verworpen 
9-jul Motie Stoppen met benzinebladblazers D66, CU, GL, PvdA Niek van den Brink Verworpen 
9-jul Amendement Niet direct ruimen van graven D66, SGP, CU, CDA, GB, VVD Bram van der Beek Aangenomen 
9-jul Amendement Gespreide betaling leges grafrechten SGP, CU, GB, EN, D66 Bram van der Beek Aangenomen 

17-sep Motie Mogelijke opvang vluchtelingenkinderen in Ede CU, GL, EN, D66, PvdA, DKE, FW Dirjanne van Drongelen Aangenomen 
8-okt Motie Opvangmogelijkheden dak- en thuislozen CU, SGP, GL, EN, D66, PvdA, DKE, FW Dirjanne van Drongelen Aangenomen 

5-nov Motie 
Speelbeleidsplan: beleid bewegen in de openbare 

ruimte CU, GL, EN, D66, PvdA, FW Sandra Kooij Aangenomen 
5-nov Motie Rookvrij maken van gemeentelijke speeltuinen SGP, CU, GL, EN, D66, PvdA, DKE, FW Sandra Kooij Aangenomen 
12-nov Amendement Wijzigingen rond het aanwijzingsbesluit e.d. VVD, CU, CDA, GB, GL Niek van den Brink Aangenomen 
12-nov Motie Extra inzet nodig voor duurzame energie VVD, CU, CDA, GB, GL, D66 Niek van den Brink Aangenomen 

10-dec Motie 
Volwaardige kerstuitkering gedupeerden 

toeslagenaffaire 
PvdA, CU, CDA, GB, GL, BB, EN, D66, 

DKE Cora Otter Aangenomen 
17-dec Motie Versterking gebiedskwaliteiten De Ginkel CU, SGP, CDA, GL, PvdA Bram van der Beek Aangenomen 
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